
Protokół z posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej 

z dnia 26 stycznia 2021 r. 
 

 Posiedzenie rozpoczął o godzinie 8:00 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jędrzej 

Janiak, który przywitał członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy 

 

W posiedzeniu udział wzięli radni: 

Jędrzej Janiak 

Ewa Kirkowska 

Tomasz Maćkowiak 

Donata Michałowska 

oraz 

Agata Kaczmarek – Skarbnik Gminy Kleszczewo 

Ryszard Pomin – Prezes Zarządu Zakładu Komunalnego w Kleszczewie Sp. z o.o. 

Ewa Olczak – Podinspektor ds. infrastruktury i dróg 

 

Przedmiot posiedzenia: 

Kontrola trwaj ących inwestycji i remontów, oraz inwestycji i remontów zakończonych w 

2020 r. 

 Pani Skarbnik poinformowała, że plan wydatków na 2020 rok wynosił 27.924.487,80 zł 

z czego wydatkowano 21.312.905,41 zł. Podczas posiedzenia zostały szczegółowo omówione 

inwestycje wskazane wcześniej przez członków Komisji Rewizyjnej. 

 Inwestycje dla Zakładu Komunalnego, głównie inwestycje na kanalizację: 

1. Kanalizacja w ul. Miętowej w Gowarzewie 

2. Budowa przepompowni w Komornikach 

3. Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni Nagradowicach i Tulce 

4. Budowa kanalizacji w ul. Waniliowej w Gowarzewie 

5. Budowa kanalizacji sanitarnej Gowarzewo Szewce 

6. Modernizacja oczyszczalni ścieków Nagradowice 

W formie udziałów do Spółki Gmina w roku 2020 przekazała 2.066.300,00 zł 



 Prezes Pomin przedstawił informacje o stanie realizacji projektów realizowanych przez 

Zakład Komunalny w Kleszczewie Sp. z o.o. 

• Kanalizacja sanitarna w Gowarzewie, części Tulec oraz w Szewcach. Projekt jest 

realizowany od 2018 roku. Wykonawca został wyłoniony w przetargu. Prace 

projektowe zostały zakończone w kwietniu 2020 roku.  Ostatnia kwota, która została 

wydatkowana na ten cel w roku 2020 to 639.953,00 zł netto. Projekt jest kompletny, z 

pozwoleniem na budowę i można go realizować. Projekt obejmuje budowę kanalizacji 

grawitacyjnej, rurociągów tłocznych, przepompowni ścieków. 

• Budowa kanalizacji w ul. Miętowej i Ul. Waniliowej w Gowarzewie, była wykonana w 

związku z pozyskaniem środków zewnętrznych na budowę tych dróg. 

Wykonawcą inwestycji na ul. Waniliowej była firma Perfecta Robert Gąsiorek – kwota 

netto inwestycji – 1.148.452,00 zł 

Na ulicy Miętowej roboty nadal trwają, wykonawcą jest firma Krug Sp. z o.o., prace 

zaplanowane są do połowy lutego 2021 r. 

• Oczyszczalnia ścieków – inwestycja jest zrealizowana w 90%. Od początku grudnia 

ścieki płyną już przez nową oczyszczalnię, pozostały prace drogowe i rozruchowe. 

Kompletne zakończenie inwestycji, łącznie z odbiorem, planowane jest na maj 2021 r. 

• Budowa kanalizacji sanitarnej w Kleszczewie (rejon ul. Malinowej) i Bylinie (przy 

skrzyżowaniu z sygnalizacją) – inwestycja ta była powiązana z przedsięwzięciem 

„Modernizacja oczyszczalni ścieków” jako budowa kanalizacji mieszczącej się w 

obszarze aglomeracyjnym kanalizacji Nagradowice. 

• Kanalizacja sanitarna w Nagradowicach – zmodernizowana (dostosowanie rurociągów 

grawitacyjnych do większych zrzutów), oraz odcinek kanalizacji w Tulcach – budowa 

odcinka kanalizacji. Na rok 2021 planowana jest realizacja odcinka do Komornik. 

 

Radny Tomasz Maćkowiak spytał jaka trasą będzie poprowadzona kanalizacja z Tulec, 

przez Komorniki czy Tanibórz? 

Pan Prezes odpowiedział, że będzie poprowadzona przez Komorniki. W tym roku planujemy 

dotrzeć do Komornik.  

 Radna Ewa Kirkowska spytała jaki jest plan na rozbudowę, które kolejno miejscowości?  

Pan Prezes powiedział, że w 2015 roku Gmina opracowała koncepcję skanalizowania gminy. 

W oparciu o tą koncepcję prowadzona jest realizacja. W miejscowości Gowarzewo realizacja 

została podzielona na etapy. 



 

 Pani Skarbnik przeszła do omawiania pozostałych inwestycji. 

• Rozbudowa na ulicy Waniliowej i ul. Miętowej w Gowarzewie.  

− Ul. Miętowa w 2020 r. zapłacona została faktura za wykonanie kosztorysu 

738,00 zł. Pozostałe koszty związane z umowa ponoszone będą w roku 2021. 

Prace trwają, zakończenie planowane na 2021 r. 

− Ul. Waniliowa budowa drogi jest zapłacona i rozliczona.  

Środki z Funduszu Dróg Samorządowych – 493.766,00 zł 

Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych – 518.879,41 zł. 

Całość kosztów budowy drogi – 1.012.645,41 zł 

 Radna Kirkowska spytała, czy w trakcie realizacji prac były one weryfikowane z 

projektem? 

Pani Skarbnik powiedziała, że wszystko jest na bieżąco kontrolowane. 

Pani Ewa Olczak powiedziała, że chodniki maja 2 m szerokości, jezdnia 5 metrów i poszerzenia 

na łukach. Wszystko jest normatywne, zgodne z przepisami. 

• Przebudowa ulic w Tulcach. 

− Umowa na przebudowę ulicy Bukowej, Orzechowej i chodnika na ul. Fiołkowej 

– zadanie zakończone w 2020 r.- całość kosztów 339.849,50 zł – Firma Langras. 

• Węzeł Kleszczewo. Zadanie obejmuje przebudowę bazy, zakup autobusów, budowę 

węzłów przesiadkowych. Węzeł w Kleszczewie koszt 2.635.128,45 zł. Zadanie 

rozpoczęto w 2019 roku i zakończone w 2020 roku. 

Radny Tomasz Maćkowiak powiedział, że na węźle przesiadkowym Kleszczewie 

przydałby się automat z biletami. 

Pani Skarbnik powiedziała, że biletomat jest bardzo drogim urządzeniem i ZTM  nie chce w to 

inwestować.  

 Radny Jędrzej Janiak w odniesieniu do przedstawionych faktur, spytał w jaki sposób 

jest wyrażana zgoda na podwykonawstwo? 

Pani Skarbnik powiedziała, że jest to ujęte w przetargu, firmy muszą wystąpić do Gminy o 

zgodę. Po za główną umową są jeszcze dodatkowe koszty, realizowane przez inne firmy, np. 

nadzór. 

• Modernizacja budynku przedszkola w Ziminie. Wydatki – 111.554,55 zł. Zmieniono 

sale, zakup mebli, zadanie wykonane w całości ze środków Gminy. 

• Prace konserwacyjne Kościoła w Tulcach – dotacja 91.000,00 zł 



− Odgromienie - wykonane w całości 

− Renowacja organów – wykonana I część 

• Dotacja dla parafii w Kleszczewie 

− 80.000,00 zł na prace zewnętrzne 

• Dotacja dla OSP Komorniki 295.000,00 zł – na zakup nowego auta. Koszt zakupu 

wyniósł ponad 800.000.00 zł, pozostała kwota była dofinansowana z MSWiA. 

• Budowa budynku OPS/Policja. W listopadzie 2020 r. budynek oddany do użytku. 

Koszt 2.636.142,24 zł. Na poziomie 0 znajduje się siedziba Ośrodka Pomocy 

Społecznej, na pierwszym piętrze jest siedziba Policji oraz Referatu Oświaty Gminy 

Kleszczewo. W 2021 roku część przeznaczona na komisariat ma zostać przez Policję 

wykupiona. 

 Radna Ewa Kirkowska spytała dlaczego Zakład Komunalny z Pobiedzisk i Kostrzyna 

wykonywał usługi dla Zakładu Komunalnego w Kleszczewie związane z oczyszczaniem 

kanalizacji deszczowej? 

Pan Tomasz Maćkowiak wyjaśnił, że Zakład Komunalny w Kleszczewie nie ma 

odpowiedniego sprzętu. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem dalszych pytań 

Przewodniczący Janiak zakończył posiedzenie komisji o godz. 09:00. 

 

Protokołowała: 

Agata Zdobylak 

 

Podpisy członków Komisji Rewizyjnej  

Przewodniczący komisji -  Jędrzej Janiak  ……………………………….. 

 

Członkowie komisji :  Ewa Kirkowska ………………………………. 

 

Tomasz Maćkowiak ……………………………….. 

 

Donata Michałowska ………………………………... 

Podmiot kontrolowany: 

Skarbnik Gminy Agata Kaczmarek   ……………………………….. 


